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Valtioneuvosto on antanut 19.2.2023 asetuksen 111/2023 
Perusopetuslaissa tarkoitetun opetuksen valtakunnallisista tavoitteista ja 
perusopetuksen tuntijaosta annetun valtioneuvoston asetuksen 6 §:n 
muuttamisesta. Uudistuksen myötä B1-kielen opetusta tulee järjestää 
vähintään 7 vuosiviikkotuntia kaikilla peruskoulunsa 1.8.2024 jälkeen 
päättäville. 
 
Uudistus edellyttää yhden lisätunnin ruotsin opettamista lukuvuonna 2024-
2025 yhdeksäsluokkalaisille ja yhden lisätunnin ruotsin opettamista 
lukuvuosien 2024-2025 tai 2025-2026 aikana kahdeksasluokkalaisille. 
 
Yhdeksäsluokkalaisilla lisätunti ruotsia on opetettava tuntijaon ylittävänä 
tuntina, että opetussuunnitelman tuntijako sekä uudistus tulee täytetyksi. 
Yhdeksänsillä luokilla on näin ollen opetusta 31 vuosiviikkotuntia 
lukuvuonna 2024-2025. 
 
Järjestely tuo kahden vuosiviikkotunnin lisäkustannukset. 
 
Kahdeksannen vuosiluokan osalta ehdotetaan muutosta paikallisen 
opetussuunnitelman tuntijakoon lukuvuodeksi 2024-2025. Polvijärven 
kunta on osoittanut kahdeksannen luokan valinnaisopetukseen yhden 
lisätunnin, joka ylittää valtakunnallisen tuntijaon. Valtakunnallisen tuntijaon 
toteutumiseksi esitetään Polvijärven kunnan osoittamasta lisätunnista 
luopumista. Tilalla opetetaan valtionneuvoston asetuksen mukaisesti 
ruotsia. Järjestely ei tuo lisäkustannuksia. 
 
Yhdeksännen vuosiluokan ylimääräisen ruotsin tunnin mahduttaminen 
lukujärjestykseen edellyttää aikataulumuutoksia yhdelle koulupäivälle. 
Polvijärven koulun oppilaskunnan hallituksen 7-8-luokkalaiset käsittelivät 
neljää eri toteutusvaihtoehtoa ja tekivät oman mallin, joka on liitteenä. 
 
Sivistyslautakunnalle esitetään, että hyväksytään esitetty malli. 
Yhdeksännellä luokalla lisätunti on ruotsia. 7-8-luokilla lisätunti on 
hankerahoituksella toteutettava hyvinvointitunti. 
 
Jos luokka-asteiden aikataulut poikkeaisivat toisistaan, niin 
kuljetuskustannukset nousisivat merkittävästi ja lisäksi ne pitäisi kilpailuttaa 
uudelleen. 
 
Valmistelijat: Katja Kajava, Riikka Jolkkonen, Arttu Leppänen, Ella 
Mutanen 
 

Päätösehdotus Sivistyslautakunta päättää 
 hyväksyä paikallisen tuntijaon muutoksen lukuvuodeksi 2024-2025 

liitteen mukaisesti 
 hyväksyä lukujärjestykseen yhden työpäivän aikataulun muutoksen 

liitteen mukaisesti. 
 
Päätös Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 __________ 
 


